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Slovo z přístavu 

 

Je za námi akcemi a činnostmi našlapaný říjen, když jsme po 

zářijových víkendech pokračovali v tempu a téměř každý víkend se 

pořádala akce. Nemusíme ale litovat, máme díky tomu v klubovně 

spoustu diplomů, opět pár pohárů a jsem rádi, že se daří a všechny 

nás to baví. 

Ale už se přeci jen blíží podzim, na vodu se sice ještě párkrát 

podíváme, ale přeci jen už asi ne během schůzek, když se po posunu 

času scházíme skoro za tmy. Ale to nevadí, dáme si o něco více 

vnitřních aktivit, určitě se podíváme do bazénu, abychom si 

vyzkoušeli, jak jsme na tom s plaváním a potápěním. Aspoň zjistíme, 

kdo se bojí dát hlavu pod vodu. A v neposlední řadě se přeci jen 

setkáme i během víkendů. 

Jednak se setkáme na podzimní brigádě na Seči hned druhý víkend 

v listopadu a koncem měsíce bude na čase zase dát výlety na vodě 

k ledu a zamknout řeku při posledních plavbách. 

 

                               Úvodní slovo sepsal Džin   
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Úterý 4. 10. 2022 – Oddílovka holek 

Dívčí oddíl se sešel za krásného počasí, zahrál několik her, 

přečetlo se bodování za říjen a představily se akce na celý měsíc. 

Středa 5. 10. 2022 – Oddílovka kluků 

Ve středu se sešli zase kluci, čím dál více skauti a vlčata nosí na 

oddílovky trika, a hlavně oblíbené mikiny. Než aby se začalo 

obvyklým bodováním, využili jsme sluníčka a Džin s Candátem 

vzali 17 vlčat na vodu. Dojeli až pod Vinici, kde se otočili a po 

vystřídání kormidelníků se biliárovými kroky plazili nazpátek. 

Sobota 8. 10. 2022 Atletické přebory - Benešovka 

Nepřekvapivě se na první místo víkendových akcí zařadila okresní 

akce Atletického přeboru pořádána na ZŠ Benešova. Snažili jsme se 

šířit výraznou osvětu v podobě výzev k účasti a docela se povedlo, 

naši kluci a zejména holky se opravdu postavili k závodům bojovně 

a snažili se utrhnout co nejvíc. Dopadlo to úžasně, a proto si 

vysloužili všichni samostatnou reportáž uvnitř čísla. 

Středa 12. 10. 2022 – Družinovka kluků 

Ve středu se odehrála úvodní část úsekové hry od Sumce na téma 

Z pohádky do pohádky. 

15. 10. – Orlický pětitratlon 

V sobotu se početná výprava 24 členů zúčastnila závodů v Hradci. 

Počasí nebylo nic moc, ale výsledky byly o to lepší. Opět bylo co 

fotit a opět se zrodily úspěchy, které si zaslouží vlastní 

reportáž.  

22. – 23. 10. 2022 – výpravy vlčat a světlušek 

Pod vedením Rohlíka a za dozoru dalších admiralitních členů se 

odehrála výprava nejmenších s přespáním na Seči. 

21. – 22. 10. 2022 – výpravy skautů a skautek 

Pod vedením Bobše se uskutečnila výprava s nočním přespáním 

v divočině a plněním různých úkolů a hrami včetně vaření 

 



 

 
 
 
 
 

Úterý 1. 11. 2022 – Oddílovka holek 

Dívčí oddíl se sejde tradičně v 16:30 vyhlásí výsledky bodování za 

říjen, budou se hrát hry a nezapomeňte na kroj nebo triko či 

mikinu. 

Středa 2. 11. 2022 – Oddílovka kluků 

O den později se v kroji nebo v mikinách sejdou skauti a vlčata, 

družiny sehrají druhou část úsekové hry, dojde na bodování, pokus 

o zpěv hymny. Hlavně se ale dohodneme, kdy se půjde plavat a kdy 

do města na večerní hru. 

Sobota 12. 11. 2022 Brigáda na Seči 

V sobotu 12. 11. vyzýváme všechny naše kluky, holky, rovery a 

rodiče k účasti na pracovní sobotě na naší základně, která nám (i 

Vaši dětem) celoročně slouží. Podrobné informace k brigádě, časy, 

co s sebou a zejména přihlašovací formulář je na webu v sekci 

Informace k akcím. 

Středa 16. 11. – Výprava do Aquacentra 

Vlčácký oddíl se vypraví do pardubického Aquacentra jednak na 

ověření plavby vodorovně vodou (abychom tušili, kdo by to naostro 

mohl vzít kolmo dolů), pak i nějaký vylomeniny můžeme zkusit. A 

za odměnu pak do aqua na skluzavku a do divoké řeky. 

Pátek 25. 11. 2021 – Poslední plavba Sedmičky a Dvanáctky 

Úplné uzavření Chrudimky a poslední výpad na vodu zajistí 

páteční Poslední plavba kluků. Pro účast je třeba mít osvětlené 

plavidlo (schopné plavby se zapálenou svíčkou), budeme přespávat 

v klubovně a večer bude čas na hry a další zábavu. 

Sobota 26. 11. 2021 – Zlatá želva a Zlatá šlapka 

Tradiční závod na kolech o nejpomalejšího i nejrychlejšího 

závodníka. Pozor, nezaměňte obě soutěže a dostavte se s kolem na 

devátou hodinu na Špici do parku. 

Sobota 26. 11. 2021 – Poslední plavba Sedmnáctky 

A jako úplně poslední se letos na vodu dostanou holky ze 

Sedmnáctky. Stejně jako u kluků v pátek je třeba mít osvětlené 

plavidlo (schopné plavby se zapálenou svíčkou), budeme přespávat 

v klubovně a večer bude čas na hry a další zábavu. 

http://www.pristavsedmicka.cz/brigada-sec-12-11-2022/
http://www.pristavsedmicka.cz/category/akce/


 

Atletický přebor 2022 

Jako každý rok se účastníme klání s ostatními oddíly v okrese při 

Skautských atletických závodech. Letos to vyšlo na sobotu 8. 10. 

2022, kdy se uskutečnil už 32. ročník Pardubického atletického 

přeboru skautů a skautek, letos vypsán pro skauty a skautky 

ročníků narození 2006–2011.  

Ale nejdříve se ráno 

konal 19. ročník 

Atletického čtyřboje 

vlčat a světlušek – 

soutěž pro vlčata a 

světlušky s ročníkem 

narození 2011 a mladší. 

Sraz byl krátce po 

osmé a u kluků se 

přihlásilo celkem 7 

borců od pětiletého 

Jirky po nejstaršího 

Vlkouše a Kulíka. 

V mladších závodil 

ještě Štofa, ve 

starších Honza, 

Knoflík a Cvrček. Doprovod dělal Candát, později Džin. 

Tato šestice se dala do nerovného boje s přesilou domácích Figiho 

vlčat, postupně se zapojili do závodů v běhu na šedesát metrů, 

házení tenisákem, skoku do písku a v běhu na jedno kolečko. Je třeba 

vyzvednout úspěch Knoflíka, který opravdu na konci zvonil 

medailemi, ale nebyl zdaleka jediný, kdo získal medaili. Rychle 

lítal i Vlkouš, který 

se taky probojovával 

na bednu a ostatní se 

taky dostávali sem 

tam do první trojice, 

ale hlavně každý 

z nich poctivě sbíral 

body za umístění. A v 

závěrečné štafetě na 

4x60m dokázali kluci 

vyhrát snad o celých 

20 metrů. Takže na 

konci se kluci 

namáčkli na celkové 

druhé místo v poháru 

smeček. 



 

Spolu s vlčaty se do boje vrhly i roje světlušek. Sedmnáctka vyslala 

do boje bezmála desítku holek, podporovaných nejen vedoucími, ale 

i rodiči. Zde bylo jednoznačné, že se bude soutěžit jen o druhé místo. 

V každé disciplíně se totiž jako první, a tedy nejdřív nebo nejdál 

se vždy dostala Astrid, maminka zdatně koučovala z pozice osobní 

trenérky, a tak se 

točily jen holky 

na dalších 

místech. A to se 

povedlo spoustě 

z našich, že se 

nakonec ověsily 

medailemi. Škoda 

jen, že se štafeta 

neběžela ještě o 

deset metrů dá, to 

by asi holky braly 

zlato i tady, i 

když musely 

nastoupit i dvě 

holky z mladších 

kategorií. 

I tak se ale povedlo v součtu bodů získat první místo, a tedy 

putovní pohár na krbovou římsu v klubovně. A každá z nich tak 

postála na stupni nejvyšším. 

V jedenáct přišli skauti a skautky. Zde jich už nebylo tolik, 

zejména v nejstarší kategorii to držel sám Aladin, o kategorii níže 

bojoval Hvězdář, 

v nejmladších 

skautech Zajda 

s Lovcem. V této 

čtveřici se podařilo 

získat sice 124 bodů, 

ale vítězní kluci 

z Polarisu dali 

dohromady dvakrát 

tolik. A nakonec je 

třeba dodat ještě boj 

skautek, kde zejména 

v nejmladší nabité 

kategorii zářila 

Natálka zcela 

osamocená v boji 

proti ostatním 

dvanácti soupeřkám. A vedla si taky skvěle. Ve starších holkách 

naše stálice Užovka se Šipkou nabíraly body, Užovka vždy za druhé 



 

místo ze tří závodnic, Šipka za první místa jako jediná v kategorii. 

Celé závody byly pro nás nejen úspěšné, ale i pozoruhodné 

nadprůměrně krásným počasím, výjimečně se povedla sobota bez deště. 

Ale nezbývá než závodníky chválit, protože to nikdo nevypustil a 

nedělal přístavu ostudu. Naopak všem děkujeme právě za bojovný 

výkon a skvělé výkony. 

 

 

Nejen popsané výkony, ale i ostatní výsledky můžete shlédnout na 

webových stránkách závodů. 

zapsal Džin 

https://atletika.skauti-pardubice.cz/


 

Orlický pětitratlon 2022 

Opětovné mizerné počasí nás doprovázelo i na akci Orlického 

pětitratlonu. Na akci jsem nahlásil nejdříve dvě posádky, pak to 

zvedl na čtyři v každé kategorii, o den později jsem varoval, že to 

asi budeme odhlašovat, ale v předvečer závodu nahlásil hned tři 

v nejmladších a jednu skautskou. Nakonec nás bylo málem dost i na 

OPEN. Naštěstí je Remča v pohodě a chápe, že do poslední chvíle si 

není nikdo jistý ničím. Organizátoři se letos museli poprat 

s počasím, které podobně jako na Viking race způsobilo odliv 

závodníků. Ale to nám nevadilo, naopak – letos nás bylo opravdu 

dost na úspěch.  

Původní plán vzít 

Tranzit a pár 

soutěžících se 

položil ve středu, 

kdy se dohlásili 

konečně všichni a 

počet se vyšplhal na 

dvě posádky holek, 

dvoje vlčata a jedny 

skauty. Džína doma 

sebrala Šotka a 

Šipku na kormidla a 

Vito, s další 

dopravou nám pomohl 

Kuba a Honza, takže 

nakonec nás jelo jako ve vládní koloně. Od klubovny odjíždíme 

v devět, ale máme to napočítaný, stíháme všechno vyložit, 

odparkovat, převléci do trik, nahlásit posádky, zaplatit a ještě se 

chránit před vlezlým mrholením. 

Mezi kluky se povedlo postavit asi to nejsilnější co umíme, Aladin, 

Hvězdář, Lodník, Karas, 

Máchal. Ve vlčatech jsme 

dali Rychlíkovi posádku na 

boj (Křeček, Medvěd, 

Knoflík, Vojta) a Šotkovi 

posádku na zkušenou 

(Chřestýš, Mára, Honza, 

Radek). Kluci se opravdu 

snažili, ještě dopoledne se 

všechyn posádky vydali na 

trať po Orlici, kde byly 

disciplíny v nošení lodí, 

přechodu lanové lávky, 



 

šplhání, lovení mincí, sekání dřeva - a to vše na čas, takže pěkně 

kalupem a žádný dloubání v nose.  

Jednu posádku holek pilotovala Šipka, druhou samotná Džína, snažil 

jsem se nafotit nějaký atraktivní pád do vody, ale kluci i holky 

zvládaly skvěle i štafetu na vodě. Nutno říci, že zejména 

kormidelníci opravdu dřeli, ale ani konkurence se nezinkala, 

odhadoval jsem to na tuhý boj o pár vteřin. To ve skautech jsem 

tomu opravdu věřil, protože Hvězdář s Aladinem převyšovali ostatní 

závodníky o hlavu až hlavu a půl. 

Organizátorům to fakt pěkně odsýpalo, a tak se pořád něco dělo, kdo 

se nudil mohl jít pinkat badminton, viset na čas nebo střílet 

z praku. Kdo měl, tak si i opekl buřta, posádek bylo méně, tak se 

jevilo, že do dvouhodin bude po všem. A opravdu se povedlo a krátce 

před druhou už se šlo na závěrečný nástup. Nakonec to byla 

spokojenost. Holky na druhém a třetím místě, kluci na druhém a 

třetím místě a už jsme si říkali, že to na nejvyšší místo letos 

nedáme, když se na závěr povedlo a skauti zůstali ve vyhlašování 

až jako 

poslední. A 

když Hradečáci 

brblali, že 

tihle kluci 

vypadají spíš 

na osmnáct, 

vysvětlil jsem 

jim, že každý 

z nich tu bude 

i příští rok a 

ten čahoun 

Hvězdář je 

mladší než oni- 

to jim bylo 

skoro do pláče. 

Ale kdo ví, 

jestli za rok 

opět pojedeme 

v takové síle. 

Počasí bez deště vydrželo už jen pár minut, tak k autům už jsem se 

vraceli zase za lijavce. Naštěstí jsme tomu humusu ujeli a 

v Pardubicích už bylo zase líp. Opět díky všem za skvělou účast a 

soutěžení! 

       Džin 

 



 

 

 

 



 

Čekatelské výlety 

Naši roveři se od minulého roku popasovávají s čekatelskými 

zkouškami. Zatímco Šotek už to má za sebou, Bobeš a Rohlík se 

potřebovali blýsknout uspořádáním výpravy s přespáním. Nebylo to 

však v našem narvaném programu vůbec jednoduché.  

Nakonec po mírných tahanicích o volný víkend došlo ke spravedlivé 

dělbě ve společném termínu. Bobeš uspořádal výpravu pro skauty a 

skautky. Průběh byl utajený, ale nakonec k nám prosáklo, že za 

celkem mizerného počasí se výprava vydala v pátek odpoledne vlakem 

do Slatiňan. Odtud pokračovali až do tmy do neznámých lesů směrem 

za Zaječice, kde se ještě v noci marně pokoušeli dvě hodiny vykopat 

další díl kroniky. Nechali to nakonec na ráno a našli to během pár 

minut. Během sobotního dopoledne se rozdělili na dvě výpravy 

s přesunem na další postupný bod, kterého nakonec dosáhli se 

zpožděním. Až do předpokládaného konce ve Skutči se sice nedostali, 

ale nebyli daleko od vlaku, takže se vrátili do Pardubic včas a 

v pořádku. A to navzdory nočnímu přespání při celkem nepříjemnému 

sychravému počasí a zatažené obloze. 

Rohlík odložil začátek výpravy na sobotu a cíl si dal adekvátní 

složení jeho expedice, kterou naplánoval pro vlčata a žabičky. 

Zvolil celkem rozumné ubytování na Sečské základně, tedy zázemí 

nemusel řešit, pomáhala Kosatka a pár rodičů z doprovodu, takže ho 

nakonec banda holčiček neroztrhala a většinu her, soutěží odehráli 

na základně a v okolním lese. Pochopitelně došlo i na populární 

bouchanici s meči. 



 

 

Asi nejlepší zážitek pro třináct světlušek a vlčat byl večerní 

táborák, kde se jednak opékalo kde co, 

ale hlavně se v tom mohl každý šťourat 

a pak s těmi žhavými klacky kreslit do 

tmy efekty. Takže pokud si někdo 

propálil bundu nebo bombarďáky, tak se 

s tím musí rodiče smířit, stejně jim to 

za rok bude krátký. Při balení si asi 

někdo zabalil několik jiných věcí a 

svých poztrácel – inu zkusme to donést 

do klubovny během listopadu. 

Tak krom prvních zkušeností s vedením 

akce a zároveň vydařených výletů 

věříme, že se povede úkoly dobře popsat a budou komisí čekatelských 

zkoušek uznány. A taky, že to nebylo naposledy, co se roveři pustli 

do organizace víkendové akce pro ostatní. Zájem by jistě byl.  

       Z doslechu sepsal Džin 



 

Ohlédnutí za Doubravou 

V naposlední chvíli se na Doubravu vydala skromná skupina našich 

vodáků. Po inzerci na facebooku se nakonec sešlo plné auto. Ze 

splutí zaslala krátké shrnutí Džína. 

Sraz u klubovny byl v 9 hodin. Vzhledem k tomu, že se zamykala 

Doubrava v termínu podzimních prázdnin, účast byla pouze 

symbolická, a to ve složení Datel, který zajišťoval zázemí, Džína, 

Šipka, Speedy, Bunny, Lišák, Rohlík. 

V Pařížově naši 

skupinu doplnili 

Čolek se Zitou. 

Protože nás jelo 

takto málo, vzali 

jsme pouze Datlův 

vlek a na něj 

naložili dvě kánoe a 

dvě Baraky. Lišák s 

Rohlíkem, se dohodli 

že pojedou spolu, 

takže jsme jeli jen s 

jednou kánoí a na 

dvou Barakách, 

přičemž Čolek jel na své nafukovačce - Rio. 

Voda se pouštěla v 10.30 hod, do Pařížova dotekla během čtvrt 

hodinky a na vodu jsme se vydali přibližně kolem jedenácté hodiny. 

To už sluníčko občas vysvitlo, takže konečně bylo tepleji. 

Voda krásně tekla, vlnky jsme si užívaly, jen byla dosti bahnitá a 

občas i smrděla. Dokonce se nám na úseku Pařížov – Mladějov podařilo 

2x dojet proud a jednou tak hodně, že udělat ještě dva záběry, tak 

jsme nasuchu. 

V Mladějově jsme se 

posilnili v místním 

okénku a hurá na 

Martina. Lišák při 

nastupování do 

Baraky prohlásil, že 

se nikde nezastavuje 

a že jedeme rovnou. 

Dívám se na něj a 

říkám si, že to teda 

ne, že já si před 

Martinem zastavím a 

půjdu se podívat, jak 



 

to vypadá. Nad Martinem ještě zastavuji Šipku se Speedy, ať se jdou 

také podívat, než vyrazí.  

Všichni sjely peřej U 

Martina nádherně, nikdo 

se necvaknul, tak jsme 

mohli pokračovat dále. 

Další peřejky pod 

Martinem byly osudné 

Šipce se Speedy, které 

najely na kámen a už se 

koupaly.  Chvilku si 

zaplavaly, než jsme loď 

vytáhly. Naštěstí se 

oklepaly, přítomní 

obyvatelé chaty nám 

pomohli loď vylít a pokračujeme dále. V Ronově pod silničním mostem 

prohlásil Lišák, že zatím docela nuda a že už se moc těší na peřej 

u Martina. Všichni na něj tupě zíráme a vysvětlujeme mu, že Martina 

už má dávno za sebou a že to bylo tam, jak pomáhal se záchranou 

otočené Pálavy. Ten výraz v očích jen tak nezapomenu, se slovy 

„‘Fakt, jo? My už jsme Martina sjeli? Se ta peřej nějak zmenšila, já 

si ji pamatuji 

větší.“ Jsem mu 

odpověděla, že 

Doubrava není 

Grand kaňon a že 

mu to musí v 

Čechách stačit. 

Do cíle jsme dojeli 

kolem třetí 

hodiny. Rychle 

jsme naložili lodě 

na vlek, dovezli 

Čolka se Zitou zpět 

do Pařížova k 

jejich autu a hurá do klubovny. Cestou jsme se ještě zastavili na 

Seči, podívat se, jak jde Rákosovi stavba kanclu a hurá domů. Vůbec 

se nebudu rozepisovat o tom, jak jsme vjeli na základnu Tranzitem 

a nemohli jsme vyjet, prý si ty koleje na brigádě opravíme. 

Do klubovny jsme dojeli kolem čtvrté, uklidili kánoe, umyli Baraky 

a rozešli se domů.  

Krásný den strávený v nádherné přírodě s trochou adrenalinu.  

Džína 



 

 

Kolik zvířat najdete na obrázku ? 

 

 

A jedna úplná retro klasika: Spojte těchto šestnáct teček jedním tahem. K dispozici máte 

ovšem jen šest čar (úseček).  

 

(A zatím nemáme nikoho, kdo by dokázal vyluštit šifry z předchozího čísla, proto ještě 

nezveřejňujeme řešení z čísla 7/58 ani 8/58) 



 

 

„Stopaři, je to pravda, že 

ženy na lodi přinášejí 

neštěstí?” ptá se Kečup 

„Ano, stejně jako na souši.” 

“Tak co, kde jsme?“ ptá se 

družina při bojovce Karase. 

„Podle mapy asi támhle vzadu 

u toho kostela“ 


